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Protokół  posiedzenia Komisji Finansów, Obszarów Wiejskich 
i Strategii Rozwoju Powiatu 

Nr 9/2009   w dniu 17 czerwca 2009r.          
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 18.45 

  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 
1. 
 

Sławomir Maciaszek 
- Przewodniczący Komisji Obecny 

2. Jerzy Springer 
- Wiceprzewodniczący   Komisji Obecny 

3. Irena Wojewódzka – Kucz 
- Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Józef Sulikowski Obecny 

5. 
 Andrzej Wieczorek Obecny 

6. 
 Wiesław Ewertowski Obecny 

7. Grzegorz Owczarzak Obecny 

8. Jerzy Piasecki Obecny 

9. Andrzej Bielecki Obecny 

10. Krzysztof Migasiewicz Obecny 

11. Michał Piechocki Nieobecny 

12. Zbigniew Grabowski Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Michał Piechocki  
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Tomasz Kranc – Wicestarosta Wągrowiecki  
2. Grzegorz Hofmann – Dyrektor ZOZ Wągrowiec   
3. Stanisław Przybylski – Główny Księgowy ZOZ Wągrowiec  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia 
2. Ocena aktualnej sytuacji kadrowo – finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu  

z porównaniem sytuacji w poprzednim roku budżetowym  
3. Zakończenie posiedzenia  

 
 
2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
      KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW 

Przewodniczący odczytał dwa pisma: 
• odpowiedz na zapytanie J.Sulikowskiego – nagrody dla dyrektora DPS Srebrna Góra, 
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• wyjaśnienie do stanowiska wypracowanego przez Komisję w sprawie określenia etapów 
procesu przekształcenia Zespołu Opieki Zdrowotnej.    

Radny J.Sulikowski zwrócił uwagę na fakt niezgodności odpowiedzi na pytanie, a informacji 
zawartej w protokole z posiedzenia Zarządu Powiatu z dn. 6 listopada 2009r. (nr 119/2008),  
w którym to  istnieje zapis, iż dyrektorka DPS otrzymała nagrodę. T.Kranc uszczegółowił,  
że dyrektorka otrzymała premię, a nie nagrodę.    

 
3.    SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI 
 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie protokołu z poprzedniego  
posiedzenia 

 
Posiedzenie komisji rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady prowadził przewodniczący Komisji 
Sławomir Maciaszek. Podczas rozpoczęcia posiedzenia obecnych było 10 członków Komisji 
Finansów, Obszarów Wiejskich i Strategii  Rozwoju Powiatu oraz  goście zaproszeni na 
posiedzenie /lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. Po powitaniu zgromadzonych, 
stwierdzeniu quorum, Przewodniczący Komisji  poddał pod głosowanie treść protokołu  
z ostatniego posiedzenia. Po przyjęciu go za obowiązujący (obecnych 10 radnych: ZA -10 / 
PRZECIW – 0 / WSTRZYMUJĄCY SIĘ OD GŁOSU -0), odczytał pisma – odpowiedzi na 
wnioski Komisji, po czym oddał głos gościom  w celu realizacji tematyki posiedzenia.   

 
O godz. 16.10 do zebranych dołączył radny J.Springer – od tej pory w obradach uczestniczy  

         11 radnych.  
  

2. Ocena aktualnej sytuacji kadrowo – finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wągrowcu  
z porównaniem sytuacji w poprzednim roku budżetowym  
 

Temat zaczął omawiać Dyrektor ZOZ-u w Wągrowcu Grzegorz Hoffmann. Według niego, 
obecna sytuacja szpitala jest wynikiem tego co się działo wcześniej. Mianowicie, w 2006 roku 
wystąpiła strata finansowa (około 700.000zł) wynikająca z działań termomodernizacyjnych.  
Rok 2007 zakończył się nieznacznym zyskiem. W 2008r. nastąpiło pogorszenie sytuacji 
ekonomicznej Zespołu.  
Dyrektor uważa, że obecna sytuacja ekonomiczna szpitala jest bardzo złożona, a złożyło się na 
nią wiele czynników. Szpital wypracował już w tym roku dużo procedur ponadlimitowych 
sięgających wartości 810.000zł.  
Dyrektor poinformował, zgromadzonych o przekształceniach w innych szpitalach znajdujących 
się po sąsiedzku. Zasygnalizował, że w wągrowieckim szpitalu jest prowadzona do 16 lipca br. 
kontrola  NIK.  
Następnie G.Hoffmann przybliżył informację o projekcie ZOZ-u współfinansowanym ze środków 
UE. Projekt zakłada zakup wysokospecjalistycznego sprzętu medycznego do szpitala m.in.: 
tomografu komputerowego, wyposażenia centralnej sterylizatorni. Środki pozyskane wyniosły 
3.091.000zł, natomiast wkład własny osiągnie wartość 1.100.000zł. Całość projektu wyniesie 
około 4.200.000zł.  
G.Hoffmann przedstawił plany dotyczące rozbudowy Oddziału Opieki Długoterminowej i 
Paliatywnej. W IV kwartale tego roku złożony zostanie wniosek o dofinansowanie rozbudowy ze 
środków UE.  
Jeśli chodzi zaległości – zobowiązania publiczno – prawne wągrowieckiego szpitala wynoszą 
one: wobec Urzędu Skarbowego – brak zaległości  (stan na 27 maja br.) i wobec ZUS – 
zaległości sięgają 1 miesiąca nie przekraczając 300.000zł (stan na dzień posiedzenia Komisji).  
Dyrektor omówił ilość  kontraktów - etatów lekarskich  w poszczególnych oddziałach: 

• dziecięcy – 3 kontrakty całościowe, 
• noworodkowy – 1 kontrakt całościowy, 
• wewnętrzny – 6 kontraktów całościowych / 2 kontrakty dyżurowe / 1 umowa o pracę, 
• chirurgia  – 6 kontraktów całościowych / 1 kontrakt dyżurowy, 
• anestezjologia - 3 kontrakty całościowe / 2 kontrakty dyżurowe,  
• położniczo – ginekologiczny - 3 kontrakty całościowe / 3 kontrakty dyżurowe, 
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• szpitalny oddział ratunkowy - 2 kontrakty całościowe / 12 kontraktów dyżurowych, 
1 umowa o pracę, 

• oddział długoterminowy i paliatywny – 1 umowa o pracę. 
Jeśli chodzi o pielęgniarki, na dzień 1 czerwca br. w szpitalu pracują 132 pielęgniarki – 122 na 
umowę o pracę a 10 na umowę zlecenie. Ponadto w szpitalu jest zatrudnionych na umowę o 
pracę- 14 położnych. 
Grzegorz Owczarzak zapytał o pieniądze, które szpital odzyskał po sprawie sądowej 
dotyczącej ustawy „203” – 1.435.000zł. Dyrektor odpowiedział, że rozważano wstępnie 
ulokowanie tych środków na lokacie, jednak zyski byłyby niewielkie. Ostatecznie znaczna 
część tej kwoty poszło na spłatę zobowiązań.  
Radny Jerzy Piasecki zapytał, czy nadróbki w procedurach ponadlimitowych (810.000zł), będą 
umieszczone  pod koniec bieżącego roku jako renegocjacje - korekta kontraktu. Dyrektor 
wyjaśniał, że w zeszłym roku były dokonywane przez NFZ jednostronne aneksy korygujące 
kontrakt. W tym roku nie wiadomo jak z tym będzie. Jeśli nie zapłacą można wystąpić na 
drogę sądową w celu odzyskania tych środków. T.Kranc poinformował zgromadzonych, że 
uczestnicząc 9 kwietnia br. w spotkaniu w NFZ przekazano zgromadzonym informację o tym, 
że nie ma gwarancji na otrzymanie środków za procedury ponadlimitowe. Wszystko zależy 
czy są jakieś rezerwy finansowe. Podobno Wielkopolska jest lepszej sytuacji niż pozostałe 
regiony Polski. Wicestarosta uważa jednak, że nadróbki nie powinny stanowić jedynych 
wolnych środków finansowych, gdyż ich zwrot jest niepewny. Najważniejsze jest wykonywanie 
przez szpital przyjętego planu rzeczowo – finansowego.  
Radny Józef Sulikowski zapytał: jaki procent kosztów stanowią płace, na co przekazywane są 
środki z odzyskane za nadróbki (na medykamenty czy płace) oraz czy kontrakty lekarzy są 
umieszczone w kontrakcie z NFZ.  
Na pytania odpowiedział Główny Księgowy Stanisław Przybylski. Koszty płac stanowiły  
w 2008r. 69% a obecnie 65% ogółu kosztów. Nadróbki zazwyczaj przekazywane były na 
koszty rzeczowe – leczenie i materiały. Kontrakty lekarskie nie są ujmowane w kontrakcie z 
NFZ.  J.Piasecki zapytał ile % w procedurach ponadlimitowych stanowi koszt tych procedur. 
T.Przybylski odparł, że około 40%, czyli z 810.000zł – około 250.000zł stanowią koszty. 
Główny Księgowy zapytany przez J.Sulikowskiego o kontrakty lekarskie powiedział, że 
kontrakty lekarskie w 2009 roku są o 3% wyższe  niż w 2008r. S.Przybylski dodał także, że 
wzrosły koszty utrzymania aparatury medycznej (przeglądy) oraz kontrakty w części dyżurów. 
J.Piasecki zauważył, że koszty kontraktu i dodatkowe dyżury spowodowały wzrost kosztów  
o 35%. Według T.Kranca plan rzeczowo – finansowy ZOZ-u przyjęty przez Radę Społeczną 
nie jest realizowany a środki finansowe odzyskane z ustawy „203” maleją co miesiąc  
o 300.000zł. Wzrost kontraktów z lekarzami miał wynieść 3%, a wynosi aktualnie po zmianach 
kontraktów ponad 30%. J.Piasecki zapytał, czy istnieje zagrożenie  braku płynności ZOZ-u. 
S.Przybylski odpowiedział, że przy pogarszającej się sytuacji finansowej pod koniec roku 
szpital może stracić płynność finansową. J.Springer pytał o ograniczenie kosztów ogrzewania 
obiektu. G.Hoffmann uważa, że pomimo termomodernizacji, szpital ma duże koszty 
odpłatności za ciepło. ZOZ jest zależny od cen Miejskiego Przedsiębiorstwa Cieplnego. Radny 
Springer zapytał, czy rozważano odłączenie się od tego monopolisty. Dyrektor stwierdził, że 
były próby połączenia z innymi sąsiednimi jednostkami powiatowymi jednak nic z tego nie 
wyszło, gdyż wszyscy uważają, że szpital powinien być wówczas głównym płatnikiem 
(pobierałby 85% energii cieplnej jako jednostka całodobowa). Pomysł upadł.  
Następnie w dyskusji zabrał głos T.Kranc. Pytał o koszty przygotowania pomieszczeń pod 
sterylizatornię i tomograf, harmonogram zakupów sprzętu w ramach projektu 
współfinansowanego z UE, aktualne ceny planowanego do zakupu sprzętu i czy do 30 
listopada ZOZ wywiąże się z umowy z Urzędem Marszałkowskim na realizację projektu.  
Dyrektor podał cenę tomografu komputerowego – na etapie planowania było 1.850.000zł, a 
aktualnie cena katalogowa wynosi 2.200.000zł. Radni zwracali uwagę na brak aż 400.000zł. 
Dyrektor ma jednak nadzieję, że w przetargu cena będzie mniejsza.                   
Wicestarosta zwrócił się do G.Hoffmanna z pytaniami dotyczącymi zakupu wysoce 
specjalistycznego sprzętu medycznego w ramach projektu współfinansowanego przez UE. 
T.Kranca interesowało, co się stanie gdy nie będzie nas stać na zakup całego zestawu 
technicznego ujętego we wniosku – czy będzie możliwe zejście z kosztami zakupu sprzętu 
przy ewentualnej rezygnacji z czegoś. S.Przybylski odpowiedział, że nie można przenosić 
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środków z czegoś na coś. Jeśli będziemy rezygnować z jakiegoś zakupu nie otrzymamy 
wówczas pełnego 75% dofinansowania, ale istnieje taka możliwość. 
J.Sulikowski zapytał ile będziemy dokładać rocznie do działania tomografu. Radny obawia się, 
że oprócz długu który się ciągnie za szpitalem, dołożymy kolejne obciążenie. Główny 
Księgowy ZOZ-u uważa, że tomograf to już wymóg techniczny dla szpitalnego oddziału 
ratunkowego. Działanie tomografu obliczane będzie kapitacyjną stawką dobową, a nie liczbą 
pacjentów. Oddział ratunkowy ma w tym roku 520.000zł co jest większą kwotą niż w ubiegłym 
roku. Jeśli będzie tomograf to wzrośnie to o 100.000zł na rok.  
Radny J. Sulikowski ciągnąc dalej swoją wypowiedź, wyrażał  swoje zaniepokojenie nie 
realizowaniem planu rzeczowo – finansowego. Uważa, że tomograf jest potrzebny tylko musi 
zostać poprawione działanie szpitala i realizacja przyjmowanych planów ekonomicznych. 
Pytał o sposób rozpisywania amortyzacji. T.Kranc spytał o koszty przygotowania i remontów 
pomieszczeń pod sterylizatornię i tomograf. S.Przybylski uważa, że przygotowanie 
pomieszczenia pod centralną sterylizatornię będzie kosztować – zgodnie z kosztorysem – 
1.500.000zł. Brakuje 400.000zł na ten cel. Jeśli chodzi o amortyzację, jest ona kosztem 
papierowym. W ubiegłym roku wyniosła ona 900.000zł. Przeznaczana była na inwestycje  
i remonty. T.Kranc zapytał, czy ZOZ sobie poradzi z realizacją projektu – biorąc pod uwagę 
straty, dodatkowe koszty oraz wzrost cen, a J.Sulikowski zapytał czy Rada Społeczna szpitala 
opiniowała wszystkie pomysły zawarte w projekcie. Z odpowiedzi dyrektora ZOZ-u wynikało, 
że Rada opiniowała warunkowo. T.Kranc dopowiedział, że Rada, której to przewodniczy 
opiniowała materiały z innymi kosztami niż obecnie wskazywane. Ceny sprzętu w 
opiniowanych dokumentach były katalogowe.  
 
O godzinie 17.45 Przewodniczący Komisji zarządził 10 minutową przerwę.   
 
Po wznowieniu obrad S.Przybylski przedstawił etapy realizacji projektu i ogólny harmonogram 
postępowania przy zakupie sprzętu. Andrzej Bielecki zabrał głos i apelował o to by rozmawiać 
z wszystkimi o sytuacji finansowej szpitala, wskazując przy tym że dyrekcja powinna szerzej 
przedstawiać i uświadamiać pracownikom szpitala obecną - trudną sytuację ekonomiczną 
placówki. Te działania powinny zaowocować choćby czasowym zawieszeniem roszczeń 
płacowych.  Wskazał propozycje wniosku, który został zredagowany przez Przewodniczącego 
Komisji i poddany pod głosowanie. Komisja Finansów jednogłośnie przyjęła wniosek o 
określenie zbliżonych do realnych kosztów realizacji w ZOZ-ie projektu współfinansowanego 
ze środków Unii Europejskiej oraz o rzetelne określenie kosztów funkcjonowania szpitala do 
końca bieżącego roku (11 obecnych - 11 głosów ZA). G.Owczarzak uważa, że oprócz dobrej 
woli Powiatu potrzeba także dyscypliny finansowej ZOZ-u. Radny ubolewał, że pieniądze 
uzyskane z ustawy „203” zostały „przejedzone” i już nie mogą być użyte, teraz gdy szpital je 
bardzo potrzebuje przy realizacji inwestycji. Słów rozgoryczenia nie krył również w tej kwestii 
J.Piasecki. Przytaczał słowa dyrektora Hoffmanna, który będąc niegdyś  na posiedzeniu 
Komisji Finansów zapewniał, że pieniądze z ustawy „203” nie zostaną zmarnotrawione. 
Wskazywał ponadto, że opinia publiczna dowiedziała się z różnych publikacji - jako pewnik - iż 
lada moment nastąpi zakup tomografu komputerowego. Nie można więc wycofywać się z tego 
pomysłu. Nawet nasz Kurier Powiatowy miał to na stronie tytułowej.  Z tego powodu  radny 
zadał pytanie - kto podejmuje decyzje o zamieszczeniu artykułów do naszego Kuriera 
Powiatowego.  Z kolei J.Sulikowski zapytał o szczegóły procedury wejścia na drogę 
przekształceń Zakładu Opieki Zdrowotnej.  
 
 

4. Podsumowanie i zakończenie posiedzenia  
 

Przed zakończeniem posiedzenia radny Józef Sulikowski w związku z otrzymanym  
od Dyrektora ZSP nr 2 w Wągrowcu pismem, poprosił o odpowiedź na pytanie: czy UAM 
Poznań ma opóźnienia w płatnościach wynajmu pomieszczeń W ZSP nr 2  
w Wągrowcu i czy reguluje je zgodnie z zawartą umową ?  

 
Zakończenie posiedzenia Komisji nastąpiło o godzinie 18.45 
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4.     ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI. 
 

4.1 Zapytania 
1.Czy UAM Poznań ma opóźnienia w płatnościach wynajmu pomieszczeń W ZSP nr 2  
   w Wągrowcu i czy reguluje je zgodnie z zawartą umową ? (J.Sulikowski)   
 
2.Jakie są szczegóły procedury wejścia na drogę przekształceń Zakładu Opieki Zdrowotnej ?  
  (J.Sulikowski)  
 
3.Kto podejmuje decyzje o zamieszczeniu artykułu do naszego Kuriera Powiatowego ?    
  (J.Piasecki)    
 
4.2 Opinie 
Nie odnotowano  

 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano 
  
4.4 Wnioski 
1. Komisja Finansów wnioskuje o określenie zbliżonych do realnych kosztów realizacji w ZOZ-ie 
projektu współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej oraz o rzetelne określenie kosztów 
funkcjonowania szpitala do końca bieżącego roku.  
(zgłosił A.Bielecki / 11 obecnych - 11 głosów ZA) 

 
           
 
 
 
 

  ____________________________                            _____________________ 

         Protokołował / Protokołowała                                Przewodniczący Komisji   
 
 
 

 


